
‘Kennisclustering is misschien wel hét 
speerpunt voor de komende jaren’

Kees van Rooij

Burgemeester van Horst aan 
de Maas en interim-voorzitter 
Greenport Venlo

>>  Ideeën bijstellen
Ondertussen ligt er ook een 
Floriadeterrein met onder meer 
de Innovatoren en Villa Flora als 
epicentrum. Daar moet iets 
mee gebeuren om de investe-
ringen terug te verdienen.  
‘Toen we acht jaar geleden met 
de plannen voor de Floriade 
begonnen, konden we de eco-
nomische recessie niet voor-
zien. Het idee om van het 
Floriadeterrein een groen en 
duurzaam bedrijventerrein voor 
de agri- en foodbusiness – het 
Venlo GreenPark – te maken 
blijft overeind staan, maar we 
moeten onze visie op de ont-
wikkeling wel wat bijstellen.  
De moeilijke economische 
tijden bieden ook kansen’, vindt 
van Rooij. ‘Het terrein willen we 
ook ontwikkelen voor startende 
bedrijven, voor toerisme en  
als uitloopgebied voor de  
stad Venlo. Zo is er al een 
openluchttheater.’

>>  Kennisclustering
Vooral ziet Van Rooij, van origine 
Wagenings ingenieur, kansen 
om de kenniscomponent uit te 
bouwen nu Greenport Venlo  
op de nationale agenda staat. 
Het begin is er. ‘HAS Hogeschool 
opent hier in Venlo ook een 
vestiging. In november was de 
eerste open dag. We hebben 
ook al de nodige samenwerking 
met universitair onderwijs en 

Hoe verder met Greenport Venlo 
na de Floriade? Kees van Rooij 
ziet diverse uitdagingen voor  
de exploitatie van het Floriade-
terrein, het verzilveren van de 
gelegde internationale contac-
ten en de ontwikkeling van een 
kenniscluster.

‘De bedoeling van de Floriade 
was om Greenport Venlo krach-
tiger op de kaart te zetten.  
Dat is goed gelukt. De regio 
heeft meer bekendheid gekre-
gen’, oordeelt Kees van Rooij. 
‘Nu breekt de tijd aan om de 
investeringen in de Floriade – 
80 miljoen euro voor het terrein, 
40 voor de paviljoens – om te 
zetten in klinkende munt. 
Bijvoorbeeld door internationaal 
gelegde contacten uit te werken 
naar business to business-
activiteiten en samenwerking 
van Greenport Venlo met andere 
mogendheden. We hebben kort 
geleden een delegatie Zuid-
Koreanen op bezoek gehad.  
En dan gaat het niet alleen om 
promotie van Greenport Venlo, 
maar om heel Nederland als 
poort naar West-Europa voor 
onder meer kennis over verduur-
zaming en voedselzekerheid. 
De Floriade bevestigde de voor-
beeldfunctie van Nederland  
met het wereldwijd bekende 
Wageningen. We hebben die 
functie zelf niet altijd voldoende 
in beeld.’

onderzoek. Niet door te inves-
teren in gebouwen maar in 
samenwerking met diverse 
onderwijs- en kennisinstellingen. 
Denk aan Universiteit Maastricht 
en Wageningen UR voor vraag-
stukken op het raakvlak van 
voeding en gezondheid en aan 
Brainport 2020, een netwerk in 
Zuidoost-Nederland tot over de 
landsgrenzen, voor innovaties. 
Deze en andere onderwijs- en 
kennispartners, waaronder 
Citaverde en Fontys Hogeschool, 
hebben zich overigens inmiddels 
verenigd in GreenBrains, met 
een kennistransferpunt voor 
MKB-ondernemers uit de regio 
die willen innoveren en 
opleidings- en trainingsaanbod. 
Kennisclustering moet na de 
Floriade de volgende ‘totempaal’ 
worden. Van Rooij: ‘Het is een 
nieuwe ambitie die we vorig jaar 
op de agenda hebben gezet. 
Het is wellicht hét speerpunt 
voor de komende jaren. Het is 
ook een manier om jongeren  
te trekken. We zijn geen krimp-
gebied maar we zien wel 
ontgroening en vergrijzing. 
Kennis en werk is een manier 
om jongeren te binden en  
te boeien, denken we als 
gemeenten in Greenport Venlo.’ 

Na de Floriade staat Greenport Venlo voor nieuwe uitdagingen.


